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2 GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

INDSTILLING 

Det indstilles, at dagsordenen godkendes. 

BESLUTNING 

Dagsorden godkendt.  

 

(Lukket punkt) 
 

3 GODKENDELSE AF REFERAT 

SAGSFREMSTILLING 

Referaterne fra bestyrelsesmøderne i forbindelse med generalforsamlingen fremlægges til godkendelse. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at godkende og underskrive referaterne. 
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BESLUTNING 

Godkendt.  

(Åbent punkt) 

 

4 BUDGETOPFØLGNING  

SAGSFREMSTILLING 

Budgetopfølgning pr. 30. juni 2021 er vedlagt i bilag 0697. 

Da MWh-salget fortsat er under det budgetterede, er omsætningen t.kr. 3.617 lavere end det budgetterede.  

Produktionsomkostningerne, som primært er varmkøb, er samtidig t.kr. 2.020 under budget. 

Distributionsomkostningerne afviger med t.kr. 265, som primært skyldes lavere omkostninger til ledningstab.  

Administrationsomkostningerne er t.kr. 348 under budget, hvilket bl.a. skyldes mindre forbrug af assistance fra 

advokater og revisorer m.m., men også færre udgifter til GF, personale o.l. 

Resultatet pr. 30.06.2021 er en overdækning på t.kr. 568, hvilket er t.kr. 975 lavere end den budgetterede over-

dækning på t.kr. 1.543. 

Af balancen fremgår det, at periodens tilgang til igangværende arbejder er t.kr. 584. Der er pr. 30.06.2021 et 

indestående i banken på t.kr. 93.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at budgetopfølgningen tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Godkendt som indstillet. 

(Åbent punkt) 

 

5 NYT FRA FORMANDEN 

5.1 FREMTIDIG FORSYNING  

SAGSFREMSTILLING 

I marts måned fremsendte Odder Varmeværk sammen med Hornslet Fjernvarmeværk, via vores advokat to do-

kumenter til AVA. En reklamation over prisændringerne i 2020, og et andet dokument med en anmodning om 

genforhandling af kontrakten med AVA.  

I forhold til klagen over prisændringerne, som hovedsaligt skyldes store prisstigninger fra Ørsted, har AVA 

overvejet at klage videre til Ørsted. Til dette arbejde vil de gerne bruge vores advokat Pernille Aagaard Truel-

sen, hvilket vi tidligere har sagt ok til.  

 

Den seneste udmelding er dog, at de er gået forhandlingsvejen, og kommet frem til en løsning, hvor tvangskør-

selsomkostningerne reduceres. Dette blev vi orienteret om på forhandlingsmødet, som var fastsat til den 1. juli, 

se bilag 0698, for mødereferat. Odder og Hornslet ønsker dog forsat at klage til Forsyningstilsynet, da der som 

udgangspunkt ikke vil være det store økonomiske tab i tilfælde af at sagen vil blive vundet af Ørsted/AVA. 

 

AVA mener de er kommet frem til en god løsning med Ørsted, hvor der skal etableres en spids- og reservelast 

elkedel på 200MW. Elkedlen skal placeres på Studstrupværket, og ejerskabet var ved mødet endnu ikke afkla-

ret, men det forventes at blive Ørsted, da de forventer at være bedre til driftsførelsen.  
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I referatets Punkt 4 kan læses, at AVA opfordrer Odder og Hornslet til at vente med indsendelse af klage til det 

endelige resultat af forhandlingerne mellem AVA og Ørsted er på plads. Dette tog vi til efterretning. 

På mødet var Odder Varmeværks faste betaling til drøftelse. Her blev det gjort klart for os, at det der tidligere 

var lovet ift. overgang til aftag fremfor behov, ikke ville blive imødekommet.  

INDSTILLING 

Det indstilles at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

(Lukket punkt) 

 

6 NYT FRA DIREKTØREN  

6.1 AVA’S PLAN OM ETABLERING AF ELKEDEL PÅ STUDSTRUPVÆRKET 

SAGSFREMSTILLING  

Kort inden forhandlingsmødet med AVA blev der udsendt et projektforslag om etablering af 200 MW elkedel-

anlæg ved Studstrupværket. Projektforslaget er fundet mangelfuldt, da der ikke er foretaget en økonomisk sam-

menligning med andre referencescenarier, men udelukkende med produktionssammensætning som i dag. Dette 

er ikke i overensstemmelse med projektbekendtgørelsen, der beskriver at der skal sammenlignes med alterna-

tive scenarier både ift. samfundsøkonomi og projektøkonomi. Derfor har Odder, sammen med Hornslet, indgi-

vet to høringssvar, se bilag 0699 og bilag 0700. 

Samtidigt finder vi det besynderligt, at der i projektforslaget ikke er klarhed over om elkedlen etableres som 

grundlastproduktion eller spids- og reservelastproduktion, da der veksles mellem de to begreber i forslaget. 

Derudover veksles mellem ejerskabet, et sted er det beskrevet, at AVA ejer, et andet sted at Ørsted ejer, og et 

tredje sted er det endnu ikke afklaret, og at et delt ejerskab kunne være en mulighed. Vi kan ej heller i projekt-

forslaget finde de store millionbesparelser, som AVA fremlagde på forhandlingsmødet den 1. juli, hvor Bjarne 

Munk Jensen fortalte, der ville være en besparelse på 400 mio. kr. frem mod 2030 i tvangskørselsomkostninger.  

Når Odder Varmeværk skal i gang med etablering af egen forsyning, vil det altid være på baggrund at et god-

kendt projektforslag. Hvis der etableres en stor elkedel, vil det kunne blive vanskeligere at få de samfundsmæs-

sige beregninger til at blive positive.  

Derfor har vi i bilag 0700 lagt op til at produktionsenheder i Odder kommer til at indgå som et scenarie. 

INDSTILLING  

Det indstilles at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

(Lukket punkt) 
 

6.2 STATUS VARMEPUMPEPROJEKTET I FALLING  

SAGSFREMSTILLING  
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På bestyrelsesmødet den 19. april 2021 var projektstatus på varmepumpeprojektet på dagsordenen. Her blev det 

besluttet, at Jørgen skulle gå via forhandlingsvejen for at få en aftale i hus omkring færdiggørelse af varmpum-

peanlægget. Der er indgået en aftale omkring etablering af to ekstra energioptagere indenfor de økonomiske 

rammer, der blev givet på mødet. 

Det overordnede arbejde vil forløbe efter nedenstående tidsplan: 

• Uge 32:        Demontage af støjskærm i den nord- og østlige side (mandag + tirsdag).  

• Uge 32-33:   Ændring af jordvold og etablering af adgangsvej med køreplader. Overskudsjord bortkø 

• res. 

• Uge 34-35:   Udgravning og støbning af fundamenter til energioptagere inkl. RAL. Udvidelse af op-

samlingskar inkl. flytning af opsamlingsbrønd. 

• Uge 36:        Levering og pladssætning af energioptagere (bestilt til mandag d. 6/9-21). 

• Uge 36-39:   Smede- og elinstallation. Påfyldning af glykol.                      

• Uge 37-38:    Montering af støjskærm. 

• Uge 40-41:    Isolering af rør og komponenter. 

• Uge 40-41:    Opbygning af gavle og halvtag ved opsamlingskar samt afskærmning ved rørbro. 

• Uge 42/43:    Opstart/idriftsættelse 

Dermed forventes det, at arbejdet bliver færdigt til næste fyringssæson, så aflevering kan ske i løbet af vinteren.   

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

  

(Åbent punkt) 
 

6.3 STATUS FJERNVAMRME TIL OVER- OG NEDER RANDLEV  

SAGSFREMSTILLING  

Den 30. juni havde vi borgermøde på Randlevskolen omkring muligheden for fjernvarme til Randlevområdet.  

Projektet er en del af Odder Varmeværks strategi: At få udarbejdet scenarier og konceptudvikling vedr. ”Ø-

drift”. Her vil vi undersøge, om det er rentabelt at etablere mindre produktionsenheder i yderområderne, og for-

syne en gruppe husstande med fjernvarme lokalt.  

I januar måned udsendte Odder Varmeværk pjecen: ”Skal Randlev have fjernvarme ….. du bestemmer”. Pjecen 

blev omdelt af repræsentanterne fra Randlev området, således de kunne svare på de mest basale spørgsmål i 

forbindelse med omdelingen. Tanken med uddelingen er at informere beboerne om, at fjernvarme er en mulig-

hed for området, og dermed ikke nødvendigvis skal vælge en anden opvarmningsform lige nu. Samtidig har der 

løbende været orienteret på den lokale Facebookgruppe.  

De næste skridt i projektet: 

• Informationsmøde på Randlevskolen  

• Forhåndstilkendegivelse 

• Endeligt tilsagn 

• Myndighedsbehandling og tilskudssøgning 

Planen med informationsmødet var overordnet at orientere om priser områder samt tidsplan. På mødet frem-

mødte i omegnen af 50 spørgelystne borgere, som virkede positive i forhold til at få fjernvarme til området. En 
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del af spørgsmålene omhandlede priserne for fjernvarmen, som fra starten har være præsenteret i 3 scenarier, 

med en tilslutningsprocent på henholdsvis, 50, 70 og 80% 

Der var en del af de fremmødte som havde et ønske om, at der blev etableret en ledning fra Odder, fremfor 

egenproduktion i området, også hvis det medførte en lidt dyrere varmeregning. Efter borgermødet blev de frem-

mødte opfordret til at forhåndstilmelde sig, og i forbindelse med forhåndstilmeldingen tilkendegive om de øn-

sker en ledning, eller egenproduktion. Deadline for forhåndstilmelding er 31. august 2021. 

Odder Varmeværks tilgang har fra starten været, at der minimum skal være Randlevskolen samt yderligere 50% 

forhåndstilmeldte for, at vi vil gå videre med projektet. En tilmeldingsprocent på 50, svarer til 65 husstande. 

Status den 11. august: 25 forhåndstilmeldinger 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Vi skriver, at det vil være de lokale, der skal gå videre med projektet, hvorefter vi stiller os til rådighed, hvis 

forhåndstilmeldingen kommer over 50%. Vi opfordrer den lokale følgegruppe til at gå den politiske vej. 

(Lukket punkt) 

 

6.4 STATUS KAMPANGNERABAT  

SAGSFREMSTILLING  

På bestyrelsesmødet den 19. april 2021, blev det besluttet at igangsætte en kampagnerabat, som ville give nye 

fjernvarmekunder i eksisterende forsyningsområder, er rabat på op til 20.000 kr. 

Inden sommerferien blev der sendt lidt under 200 breve ud til kendte olie- og pillefyrsejere med information 

om kampagnerabatten. Annonce om kampagnerabatten har været i Odder Avis i uge 18 og uge 19. Desuden har 

vi værket i kontakt med nogle erhvervsdrivende med information om rabatten.  

Status i skrivende stund er: 

• Der er samlet accepteret 11 tilbud med kampagnerabat, hvoraf 3 er i GØF og 8 er i Saksild/Rørt. 

• Derudover er 8 tilbud sendt afsted, primært til GØF og Saksild/Rørt, og afventer accept. 

Henvendelserne om ønske om tilbud er kommet løbende hen ad vejen, og ikke direkte i forbindelse med en 

type henvendelse.  

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

Vi kører en runde mere i oktober, hvor annoncen igen kommer to gange i avisen. 

Derudover vil vi have annoncen på infostanderne + kommunens facebookgruppe + Vores Odder (hjemmeside). 

(Åbent punkt) 

 



 

P:\Bestyrelse varmeværk\2021\2021-08-18\Referat 2021-08-18 LUKKET.docx 

  

  

2793 

6.5 NYE ANSATTE I ODDER FORSYNINGSSELSKAB  

SAGSFREMSTILLING  

Vores GIS og It-medarbejder, Nanna Brejning, har valgt at opsige sin stilling ved Odder Forsyningsselskab, da 

hun ønsker ar læse videre på Syddansk Universitet. Derfor har vi været på udkig efter en erstatning, og kommet 

frem til løsning med 2 halvtidsstillinger, fremfor en fuldtidsstilling. Grunden til denne løsning har været, at det 

ikke har været muligt at finde en egnet person med kompetencer indenfor begge områder. 

Den 10/8 startede Tina Molberg og Eli Bøje som skal arbejde med henholdsvis It og GIS  

De to nye vil være under oplæring af Nanna som vil være ansat indtil den 31/8.  

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

(Lukket punkt) 

 

6.6 FJERNVARME TIL KLØVERBAKKEN I BENDIXMINDE  

SAGSFREMSTILLING  

På seneste bestyrelsesmøde var der punkt på dagsorden, omhandlede bygherrer som fravælger fjernvarme. I 

forbindelse med emnet var der tale om flere nye projekter, hvor udgangspunktet fra bygherres side har været 

varmepumpe fremfor fjernvarme. Et af projekterne var Kløverbakken, som havde Brdr. Thybo som bygherre. 

Vi har siden haft løbende kontakt med Brdr. Thybo, som nu har valgt fjernvarme til de 58 boligenheder.  

Det har været vigtigt for Brdr. Thybo, at vi som fjernvarmeværk kan tilpasse vores arbejdsgang til den overord-

nede projekttidsplan. Derudover har prisen været et tema, og i pågældende projekt er det givet et konkret tilbud 

på byggemodningen, hvor bygherre selv sørger for gravearbejde.  

Energirammerne gør det dog fortsat sværere at vælge fjernvarme fremfor varmepumper, da der her er en fordel 

til varmepumperne.  

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

(Lukket punkt) 

 

6.7 STATUS BANEUNDERFØRING  

SAGSFREMSTILLING  

På seneste bestyrelsesmøde var den manglende baneunderføring på dagsorden. Siden sidst er Niras, som har 

rådgiver på projektet, arbejdet med at opdatere udbudsmaterialet med henblik på, at få priser hjem fra andre en-

treprenører. Efter den nuværende tidsplan vil tilbud skulle indgives inden mandag den 27. september 2021 kl. 

12:00. 
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Herefter skal vi beslutte, om vi vil gå videre med det bedste af de indgivne tilbud, eller om vi skal gå den juridi-

ske vej. 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Vi beslutter det videre forløb, når de to tilbud er modtaget, samt fået en vurdering fra vores advokat.  

(Lukket punkt) 

 

6.8 GRUND TIL FREMTIDENS PRODUKTIONSANLÆG   

SAGSFREMSTILLING  

Vi har tidligere talt om køb af grund til nyt produktionsanlæg. Senest havde vi mulighed for køb af Family Gar-

den, men valgte ikke at give et bud, da grunden viste sig at have nogle udfordringer i forhold til placering af 

vores ønsker om produktionsanlæg.  

Vi talt om, at området ved hundebanerne kunne være en mulighed. Dette område indgår i Odder Kommunes 

Lokalplan 1136, som her er udlagt til erhvervsområde, se bilag 0701.  

Ifølge Henning Haahr er det meste af arealet reserveret til anden side, men andre fortæller, at der fortsat er le-

dige arealer. Dette vil der blive fulgt op på. 

Ellers vil der være mulighed for udarbejdelse af projektforslag, hvor vi afsætter et areal nord for D1 i bilag 

0701, og via ekspropriation får et egnet areal til produktionsanlægget. 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Jørgen holder gryden i kog ift. kommunen, og efter en almindelig grundhandel. Vedrørende ekspropriation, vil 

det være absolut sidste løsning. 

(Lukket punkt) 

 

7 TEMADAG OMKRING FREMTIDENS YDELSER 

SAGSFREMSTILLING  

På bestyrelsesmødet den 18. maj 2021, aftalte vi, at der i løbet af efteråret skulle findes en temadag, evt. et-dags 

arrangement, hvor der skulle være fokus på fremtidens udfordringer, som eksempelvis: 

• Bygherrer fravælger fjernvarme  

• Ønske fra bygherrer om at byggemodningsbidrag, samt evt. investeringsbidrag betales over de faste 

ydelser for fjernvarmen  

Jørgen deltog i et webinar arrangeret af Dansk Fjernvarme, om tilslutningspriser og -modeller. Webinaret var 

bygget op omkring et notat udarbejdet af Advokatfirmaet Energi & Miljø, hvor der blev gennemgået forskellige 

modeller og lovligheden af disse. En del af temadagen kunne tage udgangspunkt i notatet, evt. med deltagelse 
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af en af de advokater fra Energi & Miljø der har arbejdet med notatet. Odder Varmeværks strategibog er ved-

lagt til inspiration, se bilag 0650. 

INDSTILLING  

Det indstilles af bestyrelsen beslutter, om der skal findes en dato, og evt. fastsætter datoen. 

BESLUTNING 

JKR udsender en doodle for at finde en fredag eftermiddag (eftermiddag/aften) i løbet af efteråret til fremtidens 

ydelser. Energi og Miljø skal være med på dagen. Vi starter klokken 12:00 med frokost.  

JKR undersøger priser og referencer fra rådgiverne, Niras, Rambøll og PlanEnergi, med det formål, at få udar-

bejdet en række scenarier for fremtidens forsyning. Herefter tages beslutning om strategidag. 

(Lukket punkt) 

 

8 BESLUTNINGSPROTOKOL 

SAGSFREMSTILLING  

Direktøren fremlægger en opdateret beslutningsprotokol. 

INDSTILLING  

Det indstilles, at protokollen rettes til og tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Gennemgået. 

 

(Lukket punkt) 

 

9 EVENTUELT 

SAGSFREMSTILLING  

Henrik og Leif kommer ikke til næste bestyrelsesmøde  

JKR sender program for Landsmødet ud til bestyrelsen  

INDSTILLING  

Det indstilles at punktet tages til efterretning  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 
(Lukket punkt) 
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10 NÆSTE BESTYRELSESMØDE 

SAGSFREMSTILLING 

Tidspunkt for næste ordinære møde er onsdag den 5. oktober 2021 kl. 16.30.  

 

BESLUTNING 

Godkendt. 
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